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S k u p a j   n a   e v r o p s k i   p o t i1 

 
 
Evropski narodi smo bili v zadnjih dveh desetletjih priče velikim spremembam. S padcem Berlinskega 
zidu so pričeli padati številni drugi zidovi in meje, ki so bile umetno ustvarjene po drugi svetovni vojni. V 
Sloveniji smo se po osamosvojitvi odločili za evropsko pot, saj smo v njej, tako kot drugi evropski narodi 
pred nami, videli priložnost, da kar v največji možni meri uresničimo svoje sanje. Tako smo v maju 2004 
skupaj z italijanskimi prijatelji v Novi Gorici ter na številnih drugih krajih ob meji obeležili vstop v skupno 
evropsko družino. Naslednji pomemben mejnik na naši evropski poti se je zgodil januarja letos, ko je 
Slovenija postala članica evro-območja.  
 
V teh dneh zaključujemo ta del naše evropske poti. Minuto čez polnoč 21. decembra bo padla še 
zadnja vidna meja med Slovenijo in Italijo ter drugimi članicami Evropske unije, izginile bodo še zadnje 
administrativne ovire. Ob spoštovanju zgodovine, ljubezni do jezika in domoljubja se moramo zazreti 
tudi v skupno prihodnost. Verjamemo v evropsko idejo povezovanja ob negovanju raznolikosti, ki nas 
bogatijo. Od 21. decembra dalje bo lahko ta prostor, v katerega je bila doslej zarezana meja, še bolj 
enotno zaživel. V sožitju in sodelovanju bosta še uspešneje sobivala dva naroda, dve kulturi. Padec 
meje ima še prav poseben pomen za obe narodnostni manjšini in prebivalce obmejnega območja, ki so 
se pri opravljanju vsakodnevnih opravkov kot so vožnja v službo, šolo, obisk prijateljev, sorodnikov, ipd. 
morali soočati z mejnimi kontrolami. Izbrisa vidnih meja se zagotovo veselijo turistični delavci, saj ima le 
ta ob slovensko-italijanski meji znaten potencial. Poleg možnosti, ki se z ukinitvijo vidne meje ponujajo 
za negovanje obstoječih vezi med obema narodoma, pa me izredno veseli, da se pojavljajo nove 
zamisli in snujejo projekti o skupnem povezovanju na gospodarskem, kulturnem in drugih področjih. 
Želim si, da bi padec tega »zidu« še bolj odprl možnosti za prost pretok idej in pobud o skupnem 
sodelovanju. 
  
Dobri odnosi, ki vladajo med Ljubljano in Rimom, ustvarjajo trdne temelje in vzpodbudno vzdušje, da se 
ideje in načrti preselijo iz papirja v konkretne dosežke, od katerih bodo imeli koristi tako prebivalci 
obmejnega območja, pa tudi ostali državljani obeh držav.   
 
Slovesnost v Škofijah, s katero bomo 22. decembra obeležili vstop v schengensko območje in padec 
vidne meje med Slovenijo in Italijo, je posvečena prihodnosti. Našim skupnim korakom na novi evropski 
poti. 
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